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REVISTA PRESEI 

 
 

● Parlament: Proiectul bugetului de stat și cel al asigurărilor sociale pe 2018 - adoptate pe 21 decembrie, conform 
calendarului 
Proiectul legii bugetului de stat pe 2018 și cel al asigurărilor sociale urmează să fie adoptate de Parlament în 21 
decembrie, conform calendarului stabilit, joi, de Birourile permanente reunite ale celor două Camere. 
Astfel, parlamentarii vor putea să depună amendamente la proiectele de buget și de asigurări sociale de joi până 
luni, 11 decembrie, la ora 9,00, iar marți vor avea loc ședințele comisiilor comune de specialitate pentru avizarea 
proiectelor. 
Începând de miercuri, 13 decembrie, și până sâmbătă, 16 decembrie, la ora 12,00, proiectele vor fi dezbătute de 
comisiile comune de buget-finanțe pentru elaborarea rapoartelor de fond. 
Luni, 18 decembrie, va începe dezbaterea proiectelor de buget și al asigurărilor sociale în plenul reunit al 
Parlamentului, urmând ca votul final să fie în data de 21 decembrie. 
Guvernul a aprobat, miercuri, proiectul de buget pe 2018. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
● Veşti BUNE pentru Guvernul Tudose! Eurostat CONFIRMĂ: România, CEA MAI MARE creştere economică din 
UE în trimestrul trei 
Veşti bune pentru Guvernul Tudose vin chiar de la Eurostat. România a înregistrat în trimestrul al treilea al acestui 
an cel mai semnificativ avans al Produsului Intern Brut (PIB) dintre cele 28 de state membre ale Uniunii Europene, 
atât în raport cu perioada similară a anului trecut cât şi comparativ cu trimestrul al doilea al acestui an, conform 
unei estimări revizuite publicate joi de Oficiul European pentru Statistică (Eurostat). 
Potrivit Eurostat, în trimestrul al treilea, PIB-ul zonei euro şi cel al Uniunii Europene au crescut cu 2,6% comparativ 
cu perioada similară din 2016. Cele mai mari creşteri anuale din UE în perioada iulie-septembrie 2017 s-au 
înregistrat în România (8,6%), Malta (7,7%) şi Letonia (6,2%). Niciun stat membru UE nu a raportat scăderea PIB-
ului în trimestrul trei din 2017 comparativ cu perioada similară din 2016. 
De asemenea, în trimestrul trei din 2017 comparativ cu precedentele trei luni, PIB-ul zonei euro şi cel al Uniunii 
Europene au urcat cu 0,6%, după un avans de 0,7% în perioada aprilie-iunie 2017. Cele mai mari creşteri 
trimestriale din UE în perioada iulie-septembrie 2017 s-au înregistrat în România (2,6%), Malta (1,9%) şi Letonia 
(1,5%). Singurul declin trimestrial s-a înregistrat în Danemarca, minus 0,6%. 
Conform estimărilor 'semnal' publicate anterior de Institutul Naţional de Statistică (INS), Produsul Intern Brut al 
României a crescut în 2017 în termeni reali cu 2,6% în trimestrul trei faţă de trimestrul precedent, în timp ce 
raportat la perioada similară a anului trecut avansul a fost de 8,8% pe serie brută şi de 8,6% pe serie ajustată 
sezonier. 
Premierul Mihai Tudose declara recent că anul viitor România ar putea înregistra o creştere economică de peste 
6%, în condiţiile în care anul în curs se va încheia cu acelaşi procent. 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 
● Ministerul Sănătății: Grup de lucru pentru regândirea taxei clawback pentru toate medicamentele 
Un grup de lucru, care are ca obiectiv regândirea taxei clawback pentru toate medicamentele, inclusiv pentru cele 
ieftine care riscă să fie retrase de pe piață din considerente economice, va fi înființat în urma discuțiilor la care au 
participat joi ministrul Sănătății, Florian Bodog, președintele CNAS, Laurențiu Mihai, dar și reprezentanții 
producătorilor de medicamente. 
"Ministrul Sănătății, prof. dr. Florian Bodog, s-a întâlnit astăzi cu reprezentanții producătorilor de medicamente 
din cadrul Asociației Producătorilor de Medicamente Generice și din Asociația Română a Producătorilor 
Internaționali de Medicamente. La întâlnire au mai participat dr. Laurențiu Mihai, președintele Casei Naționale de 
Asigurări de Sănătate, și secretarii de stat dr. Rodica Nassar, dr. Cristian Grasu și dr. Octavian Alexandrescu din 
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cadrul Ministerului Sănătății. Alături de ministrul Florian Bodog s-a aflat și consilierul de stat al primului-ministru, 
prof. dr. Florian Popa. În urma discuțiilor, s-a stabilit înființarea unui grup de lucru asumat prin Ordin de ministru 
care are ca obiectiv regândirea taxei de clawback pentru toate medicamentele, inclusiv pentru medicamentele 
ieftine care riscă să fie retrase de pe piață din considerente economice", se arată într-un comunicat al MS. 
Potrivit sursei citate, grupul de lucru va începe să lucreze săptămâna viitoare la noile reglementări și va avea în 
componență, alături de reprezentanții Ministerului Sănătății, pe cei ai Casei Naționale de Asigurări de Sănătate, 
reprezentanți din cadrul Ministerului Finanțelor Publice și câte doi reprezentanți ai asociațiilor producătorilor de 
medicamente. 
''Vin cu propunerea de a lucra alături de minister și colegii de la Casa de asigurări pentru stabilirea unor principii 
noi privind cuantumul taxei de clawback, în beneficiul pacienților noștri, astfel încât să putem asigura 
aprovizionarea cu medicamente fără disfuncționalități'', a declarat ministrul Bodog. 
Asociațiile producătorilor au salutat propunerea și au subliniat că este pentru prima oară când un ministru al 
Sănătății își asumă răspunderea rezolvării acestei situații, transparent, printr-un ordin de ministru. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
● DNA şi DIICOT, ţinute din scurt. Parlamentul impune noi OBLIGAŢII 
Comisia parlamentară specială pentru legile Justiţiei a introdus joi un nou articol în legea 304/2004 privind 
organizarea judiciară, potrivit căruia Direcţia de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism 
(DIICOT) va trebui să eleboreze anula un raport de activitate pe care să-l prezinte ministrului Justiţiei şi CSM. 
"După articolul 79 indice 3 se introduce un articol nou, art. 794, cu următorul cuprins: Art. 794 - Direcţia de 
Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism elaborează anual un raport privind activitatea 
desfăşurată, pe care îl prezintă Consiliului Superior al Magistraturii şi ministrului justiţiei, nu mai târziu de luna 
februarie a anului următor. Ministrul justiţiei va prezenta Parlamentului concluziile asupra raportului de activitate 
al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism.", se arată în noul articol adoptat 
de comisia specială la propunerea Guvernului. 
O obligaţie identică are şi DNA, care trebuie să prezinte, de asemenea, un raport anual ministrului Justiţiei şi CSM. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
● USR intenționează să atace la CCR o inițiativă a lui Iordache: Se încearcă interzicerea dezbaterii amendamentelor în 
plenul Camerei 
Parlamentarii USR intenționează să atace la Curtea Constituțională o propunere legislativă inițiată de doi deputați 
PSD și unul de la ALDE, introdusă joi în mapa Biroului permanent al Camerei Deputaților, dacă aceasta va fi 
adoptată, a anunțat, miercuri, președintele Uniunii, deputatul Dan Barna. 
El a denunțat "încercarea de întoarcere a dictaturii în Parlament", în condițiile în care propunerea legislativă 
încearcă, potrivit USR, interzicerea posibilității de a dezbate amendamente în plenul Camerei Deputaților. 
Potrivit documentului, furnizat presei de USR, Florin Iordache, Tudor Ciuhodaru (PSD) și Marian-Gheorghe Cucșa 
(ALDE) au depus la Biroul permanent al Camerei Deputaților o propunere de modificare a Regulamentului forului 
legislativ. 
"Conform acesteia, se propune ca toate amendamentele admise aduse unui articol să fie supuse unui singur vot. 
Amendamentele respinse de comisie se supun votului numai în cazul în care, prin vot, Camera a respins 
amendamentele admise de Comisie", se mai spune în document. 
Inițiatorii invocă dorința unei mai bune organizări a ședințelor Biroului permanent și a celor ale Comitetului 
liderilor din punct de vedere al participării. 
"În situația în care timpul de dezbatere aprobat s-a epuizat, dezbaterea se încheie și președintele Camerei supune 
unui singur vot toate amendamentele admise la un articol suprinse în raportul comisiei. Amendamentele respinse 
de comisie se supun votului numai în cazul în care, prin vot, Camera a respins amendamentele admise de 
Comisie", conform amendamentului care modifică articolul 120 alineatul 2 din Regulamentul Camerei. 
"Domnii Iordache, Ciuhodaru și Cucșa au propus o modificare a Regulamentului Camerei Deputaților, astfel încât 
ceea ce s-a întâmplat ieri — utilizarea de instrumente parlamentare pentru blocarea unei legi — să nu mai fie 
posibilă. Practic, se încearcă interzicerea posibilității de a dezbate amendamente în plenul Camerei Deputaților. 
Este vorba de modificarea articolului. 120 alin. 2, exact cel pe care noi l-am invocat ieri ca procedură pentru a 
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susține fiecare din amendamente și a-i cere președintelui Camerei să susțină fiecare dintre amendamente. 
Domnul Iordache ne propune acum o variantă prin care vrea să elimine orice risc ca mașinăria de vot, odată 
lansată, să mai poată fi blocată", a susținut Barna într-o declarație de presă. 
Potrivit acestuia, în noua formulă, articolul 120, alin. 2 are următorul cuprins: "În situația în care timpul de 
dezbatere aprobat s-a epuizat, dezbaterea se încheie și președintele Camerei supune unui singur vot toate 
amendamentele admise la un articol cuprinse în raportul comisiei". 
"Deci, practic, vorbim ca toate amendamentele admise, venite din comisii, să fie aprobate printr-un singur vot, 
nemaiputând exista dezbatere în aceste aspecte. Partea și mai gravă urmează în continuare: 'Amendamentele 
respinse de comisie se supun votului numai în cazul în care, prin vot, Camera a respins amendamentele admise de 
comisie. Deci, vă dați seama de absurditatea acestei reglementări. Practic, în măsura în care prin votul Camerei 
sunt admise niște amendamente, toate cele respinse nu numai că nu mai pot fi menționate, nu mai pot fi 
dezbătute, practic ele nu există, chiar dacă în mod foarte probabil și logic ele nu au nicio legătură cu cele admise 
— în foarte multe cazuri sunt subiecte diferite. Această reglementare nu face decât să introducă o dictatură a 
majorității pe ceea ce înseamnă plenul", a explicat Barna. 
Acesta a adăugat că, până în prezent, exista posibilitatea ca un deputat să susțină un amendament, în măsura în 
care el era necesar, în fața plenului și să aibă șansa de a convinge plenul. 
"Acum, prin această încercare de modificare a Regulamentului pe care domnul Iordache a introdus-o, se elimină 
acest drept fundamental al parlamentarilor români. Este un pas mai departe în abuzul pe care îl vedem de zile 
întregi pe chestiunea justiției și acum pe chestiunea de funcționare a Parlamentului", a spus Dan Barna. 
Barna a menționat că luni a rămas ca inițiativa să fie propusă spre aprobare în cadrul Biroului permanent. 
"Prin această modificare, PSD se gândește că, având controlul în comisii, plenul ar trebui să devină un instrument 
decorativ, care să ridice mâna automat. (...) Evident că este o modificare profund neconstituțională, pentru că 
elimină exact dreptul deputatului de a susține în fața plenului un amendament, exact motivul pentru care 
cetățenii își trimit un reprezentant în forul legislativ al statului. Evident că vom ataca la Curte dacă va exista 
această forțare pe care o văd foarte probabilă", a încheiat deputatul USR. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 
● Ministrul Justiţiei a făcut ANUNŢUL. Unde va construi Guvernul două noi penitenciare 
Guvernul a adoptat în şedinţa de miercuri un memorandum privind construirea a două penitenciare în Prahova şi 
Buzău, a anunţat ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
"Memorandum privind oportunitatea finanţării infrastructurii fizice a sistemului penitenciar, în vederea creării 
condiţiilor optime de detenţie la standarde europene - Memorandumul prevede: construcţia unui nou 
penitenciar, cu o capacitate de 1.000 de locuri, în localitatea Berceni, judeţul Prahova; construcţia unui nou 
penitenciar, cu o capacitate de 1.000 de locuri, în localitatea Unguriu, judeţul Buzău; înfiinţarea şi 
operaţionalizarea Institutului Naţional de Administraţie Penitenciară şi Probaţiune - INAPP - pentru formarea 
continuă a funcţionarilor cu statul special şi a consilierilor de probaţiune; reabilitarea şi extinderea 'Centrului de 
formare profesională şi recuperarea capacităţii de muncă Rodbav', judeţul Braşov", a scris joi Tudorel Toader, pe 
Facebook. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
● După scandalul de miercuri, Florin Iordache propune modificarea Regulamentului Camerei astfel încât să se 
scurteze votul pe amendamente 
Parlamentarii USR intenţionează să atace la Curtea Constituţională o propunere legislativă iniţiată de doi deputaţi 
PSD şi unul de la ALDE, introdusă joi în mapa Biroului permanent al Camerei Deputaţilor, dacă aceasta va fi 
adoptată, a anunţat, miercuri, preşedintele Uniunii, deputatul Dan Barna, potrivit Agerpres. Florin Iordache 
explică propunerea prin aceea că există "o dublă votare a amendamentelor", și a celor admise și a celor respinse, 
și că se pierde timp din această cauză. 
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Potrivit documentului, furnizat presei de USR, Florin Iordache, Tudor Ciuhodaru (PSD) şi Marian-Gheorghe Cucşa 
(ALDE) au depus la Biroul permanent al Camerei Deputaţilor o propunere de modificare a Regulamentului forului 
legislativ.  
 
"Conform acesteia, se propune ca toate amendamentele admise aduse unui articol să fie supuse unui singur vot. 
Amendamentele respinse de comisie se supun votului numai în cazul în care, prin vot, Camera a respins 
amendamentele admise de Comisie", se mai spune în document.  
 
Iniţiatorii invocă dorinţa unei mai bune organizări a şedinţelor Biroului permanent şi a celor ale Comitetului 
liderilor din punct de vedere al participării.  
 
'În situaţia în care timpul de dezbatere aprobat s-a epuizat, dezbaterea se încheie şi preşedintele Camerei supune 
unui singur vot toate amendamentele admise la un articol suprinse în raportul comisiei. Amendamentele respinse 
de comisie se supun votului numai în cazul în care, prin vot, Camera a respins amendamentele admise de 
Comisie', conform amendamentului care modifică articolul 120 alineatul 2 din Regulamentul Camerei. 
Deputatul Florin Iordache: "Există un proiect. Ați văzut ieri că a existat la plen practic o dublă votare a 
amendamentelor. Și prin propunerea pe care am făcut-o noi, de modificare a Regulamentului, propunem 
următorul lucru: atunci când amendamentele admise sunt acceptate, cele respinse clar nu mai au numărul de 
voturi, deci nu mai are rost să mai votăm pentru că trebuie votat fiecare aliniat și fiecare articol în parte. Pleacă de 
la o rațiune foarte simplă: ce ne facem că în cazul bugetului, care are mii de amendamente și alte zeci de mii de 
aliniate, ar trebui să dăm voturi o dată pe amendamente admise și apoi vot pe cele respinse? (...) Nici acum și nici 
în viitor și nici în vecii vecilor, acele amendamente care sunt respinse nu vor putea fi cunoscute mai mult". 
Întrebat dacă propunerea de modificare a Regulamentului vine după ședința de ieri, când USR a întârziat votul pe 
Statutul Magistraților, apelând la proceduri parlamentare, deputatul Florin Iordache a răspuns "Fără îndoială, 
da". 
 
'Domnii Iordache, Ciuhodaru şi Cucşa au propus o modificare a Regulamentului Camerei Deputaţilor, astfel 
încât ceea ce s-a întâmplat ieri - utilizarea de instrumente parlamentare pentru blocarea unei legi - să nu mai fie 
posibilă. Practic, se încearcă interzicerea posibilităţii de a dezbate amendamente în plenul Camerei Deputaţilor. 
Este vorba de modificarea articolului. 120 alin. 2, exact cel pe care noi l-am invocat ieri ca procedură pentru a 
susţine fiecare din amendamente şi a-i cere preşedintelui Camerei să susţină fiecare dintre amendamente. 
Domnul Iordache ne propune acum o variantă prin care vrea să elimine orice risc ca maşinăria de vot, odată 
lansată, să mai poată fi blocată', a susţinut Barna într-o declaraţie de presă.  
 
Potrivit acestuia, în noua formulă, articolul 120, alin. 2 are următorul cuprins: 'În situaţia în care timpul de 
dezbatere aprobat s-a epuizat, dezbaterea se încheie şi preşedintele Camerei supune unui singur vot toate 
amendamentele admise la un articol cuprinse în raportul comisiei'.  
 
'Deci, practic, vorbim ca toate amendamentele admise, venite din comisii, să fie aprobate printr-un singur vot, 
nemaiputând exista dezbatere în aceste aspecte. Partea şi mai gravă urmează în continuare: 'Amendamentele 
respinse de comisie se supun votului numai în cazul în care, prin vot, Camera a respins amendamentele admise de 
comisie. Deci, vă daţi seama de absurditatea acestei reglementări. Practic, în măsura în care prin votul Camerei 
sunt admise nişte amendamente, toate cele respinse nu numai că nu mai pot fi menţionate, nu mai pot fi 
dezbătute, practic ele nu există, chiar dacă în mod foarte probabil şi logic ele nu au nicio legătură cu cele admise - 
în foarte multe cazuri sunt subiecte diferite. Această reglementare nu face decât să introducă o dictatură a 
majorităţii pe ceea ce înseamnă plenul', a explicat Barna.  
 
Acesta a adăugat că, până în prezent, exista posibilitatea ca un deputat să susţină un amendament, în măsura în 
care el era necesar, în faţa plenului şi să aibă şansa de a convinge plenul.  
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'Acum, prin această încercare de modificare a Regulamentului pe care domnul Iordache a introdus-o, se elimină 
acest drept fundamental al parlamentarilor români. Este un pas mai departe în abuzul pe care îl vedem de zile 
întregi pe chestiunea justiţiei şi acum pe chestiunea de funcţionare a Parlamentului', a spus Dan Barna.  
 
Barna a menţionat că luni a rămas ca iniţiativa să fie propusă spre aprobare în cadrul Biroului permanent.  
 
'Prin această modificare, PSD se gândeşte că, având controlul în comisii, plenul ar trebui să devină un instrument 
decorativ, care să ridice mâna automat. (...) Evident că este o modificare profund neconstituţională, pentru că 
elimină exact dreptul deputatului de a susţine în faţa plenului un amendament, exact motivul pentru care 
cetăţenii îşi trimit un reprezentant în forul legislativ al statului. Evident că vom ataca la Curte dacă va exista 
această forţare pe care o văd foarte probabilă', a încheiat deputatul USR. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
 
● Noi proteste fata de modificarea legilor justitiei au avut loc in Bucuresti si in alte judete ale tarii: "Respingeti 
legile injustitiei!" 
 
Aproximativ 100 de oameni au protestestat, joi seara, in fata Parlamentului, care continua dezbaterile pe legile 
justitiei. De asemenea, cateva sute de persoane au protestat si la Sibiu si la Timisoara, relateaza News.ro. 
Aproximativ 100 de persoane au protestat, joi seara, in fata Parlamentului, sufland in vuvuzele si scandand"Hotii", 
precum si "PSD, ciuma rosie", "Respingeti legile injustitiei", "Jos ghearele de pe justitie", "Jos coruptia", 
"Parlament penal, mars la tribunal" (Agerpres).  Numarul jandarmilor a fost mult mai redus fata de miercuri seara, 
cand au fost mobilizate forte de ordine impresionante. 
Joi seara, au loc proteste si la Sibiu si Timisoara. 
  
La Sibiu, peste doua sute de persoane s-au strans in apropierea zonei centrale, in fata Magazinului Dumbrava. 
Protestul este autorizat, iar manifestantii au pornit in mars pe cateva dintre arterele principale ale orasului, 
cerand retragerea pachetului legilor justitiei din Parlament si alegeri anticipate. 
  
Ei scandeaza "Derbedei si infractori, nu va vrem conducatori", "Rusine, rusine sa va fie" sau "Nu stati la ferestre, 
haideti la proteste". De asemenea, au steaguri tricolore si vuvuzele.  
  
La Timisoara, aproximativ o suta de oameni s-au adunat in Piata Libertatii, pentru a protesta fata de modificarea 
legilor justitiei. Apelul a fost facut pe Facebook, iar protestatarii poarta steaguri tricolore si cateva pancarte cu 
mesaje precum "Toti pentru Justitie". Ei striga lozinci impotriva Guvernului si sufla puternic in fluiere si vuvuzele. 
Manifestantii vor porni, la finalul protestului, intr-un mars spre Palatul Dicasterial din Timisoara, care gazduieste 
sediile instantelor de judecata si Parchetele. 
  
Miercuri seara, peste 400 de oameni au protestat in fata Parlamentului, scandand  "PSD, ciuma rosie!", "Pui de 
hoti si de mafioti!", "Elicoptere pentru hahalere!", "Dragnea la puscarie!", "Parlament penal, mars la tribunal!, in 
timp ce in Camera Deputatilor a fost dezbatuta legea 303/2004 privind statutul magistratilor.  
Deputatii care au iesit din Parlament la finalul dezbaterilor au fost huiduiti de catre protestatari, in timp ce grupul 
USR a fost intampinat cu aplauze. 
 
In timpul protestelor au avut loc si cateva incidente. Au existat imbranceli intre protestatari si jandarmi, mobilizati 
in numar foarte mare, dupa ce mai multi manifestanti au rupt cordonul fortelor de ordine, iesind pe sosea si 
blocand pentru scurt timp traficul. 
 
De asemenea, deputatul PSD de Sibiu Ioan Terea si doi dintre manifestanti au ajuns la Politie. Cei doi  protestatari 
spun ca parlamentarul i-ar fi lovit cu masina, insa acesta sustine ca a fost "agresat din senin, fara sa se poata 
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apara, de cei doi manifestanti care au sarit pe masina lui, pe care au inceput sa o loveasca cu pumnii si picioarele. 
Politia a anuntat joi ca a deschis dosar penal pentru vatamare din culpa pe numele deputatului Ioan Terea, 
urmand sa fie inaintat Parchetului de pe langa Inalta Curte de Casatie si Justitie. 
 
Comisia parlamentara speciala pentru legile Justitiei a introdus joi un nou articol in legea 304/2004 privind 
organizarea judiciara, potrivit caruia Directia de Investigare a Infractiunilor de Criminalitate Organizata si Terorism 
(DIICOT) va trebui sa elaboreze anula un raport de activitate pe care sa-l prezinte ministrului Justitiei si CSM. Un 
alt amendament adoptat este ca Directia Nationala Anticoruptie (DNA) nu va mai putea infiinta servicii teritoriale, 
servicii, birouri si alte compartimente de activitate fara avizul Consiliului Superior al Magistraturii. De asemenea, 
comisia a votat infiintarea unei sectii de investigare a unor infractiuni din Justitie, care va functiona in cadrul 
Parchetului General si va avea drept competente exclusive efectuarea urmaririi penale pentru infractiunile de 
coruptie si infractiunile contra infaptuirii justitiei savarsite de procurori si judecatori. 
(Sursa: Hotnews) 
 
● Florentin Pandele, replică pentru liderii PSD: Dacă nu s-a rezolvat problema, mă duc în Piața Victoriei 
Președintele executiv al PSD, Niculae Bădălău, a declarat că problema invocată de primarul orașului Voluntari, 
Florentin Pandele, la bugetul pe 2018 a fost deja rezolvată. În schimb, Pandele susține că nu a fost informat de 
nimeni că s-a rezolvat problema și își menține apelul către primari să iasă în stradă, dacă primăriile vor pierde 
banii cuveniți de la bugetul central. Pandele ne-a explicat că a discutat cu mai mulți primari și a realizat că unora 
le este frică de Dragnea sau Tudose, dar le transmite că lipsa unei acțiuni concrete în prezent îi va afecta pe viitor, 
când vor avea probleme serioase cu organizarea bugetului primăriei. 
”Nu știu nimic. Este foarte bine dacă ei spun că s-a rezolvat, dar nouă nu ni s-a transmis nimic. Dacă nu s-a 
rezolvat, atunci acel apel rămâne în picioare. Eu am făcut un apel, nu organizez eu un protest. Este un apel către 
toți primarii, un semnal de alarmă, pentru că toți suntem în aceeași situație. 
Acum vom aștepta ca proiectul de buget să ajungă în Parlament, să se intre în dezbateri pe capitole, pe 
subcapitole și dacă văd că bugetul îmbracă aceeași formă, atunci nu am de ales decât să mă duc în Piața Victoriei, 
nu acolo a zis Tudose că e piața protestelor? Bine, trebuie să avem grijă să nu ne luăm un box în față, dar nu avem 
de ales, pentru că interesul meu este să-mi reprezint cetățenii din Voluntari, nu relația cu Dragnea sau Tudose”, a 
declarat Florentin Pandele, pentru STIRIPESURSE.RO. 
Pandele a precizat că se așteaptă ca parlamentarii să susțină cauza primarilor, în caz contrar nu vor mai fi susținuți 
la alegerile parlamentare din 2020. 
”Eu sunt un primar independent și am să vorbesc cu toți parlamentarii din Ilfov. Deocamdată, am vorbit cu un 
singur parlamentar. Nu știu dacă ne susțin parlamentarii, dar nimeni nu trebuie să uite că este vremelnic în 
funcție. Dacă dumneavoastră ați fi parlamentar și în urmă cu un an ați mers la un primar, care v-a susținut, alături 
de care ați promis proiecte, ce ați face acum, l-ați susține sau nu? Peste doi ani sau trei ani, când li se termină lor 
mandatul vor veni din nou să fie aleși și îmi vor cere să facem echipă. Dacă ei nu ne ajută, nici eu nu am să-l bag în 
seamă pe acel primar și am să spun și locuitorilor din Voluntari, oamenii de la talpa țării, ce atitudine a avut acel 
parlamentar față de oameni. 
Apelul meu este unul către toți primarii de la stânga și de la dreapta spectrului politic. Cred că toți primarii când 
citesc acele rânduri realizează că nu este doar problema lui Pandele și realizează că legea bugetului este cea mai 
importantă lege dintr-un an, iar dacă acum nu facem gălăgie, ca să spun așa, apoi legea va intra în vigoare și nu 
vom avea de ales decât să o respectăm. Nu știu dacă toți primarii vor ieși în stradă, pentru că unora probabil le 
este frică de Dragnea și Tudose. 
Dacă tot se vrobește despre descentralizare nu știu de ce acest proces este înțeles de către unii Dragnea sau 
Tudose, ca unul care se face de sus în jos. Către administrațiile locale se transmit doar obligații, din ce în ce mai 
multe obligații. Că vorbim de educație, sănătate sau mai nou de sport, multe se trimit către administrațiile locale. 
Cred că ar trebui să ne așezăm și să o gândim foarte bine și trebuie să vedem dacă, nu cumva, s-ar putea și de jos 
în sus făcut acest proces. 
Nu mi se pare corect să ni se ia atâția bani. Înțeleg că până la urmă primim niște bani, dar trebuie să studiem 
foarte bine anexele, pentru că îmi este teamă că odată ce se schimbă anotimpurile politice se vor produce noi și 
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noi schimbări. Acum este un Guvern de stânga, care favorizează un anumit spectru politic. Mâine poate fi un 
Guvern de dreapta sau un Guvern tehnocrat și tare îmi e teamă că se vor schimba lucrurile. Eu cred că lucrurile ar 
trebui privite foarte atent, pentru că dacă lucrurile merg bine pentru administrațiile locale, ele merg bine pentru 
toată România”, a mai spus Florentin Pandele. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
● Angajații de la Penitenciarul Vaslui, nemulțumiți de numărul mic de salariați raportat la cel al deținuților; amenință cu 
greva 
Angajații din sectorul operativ de la Penitenciarul Vaslui avertizează cu privire la faptul că vor refuza să intre la 
muncă, din cauza numărului foarte mic de gardieni raportat la numărul persoanelor private de libertate. 
Conducerea sindicatului din penitenciar susține că angajații cumulează lunar, în medie, 180 de ore suplimentare, 
însă în multe cazuri, numărul acesta este depășit, fiind imposibilă recuperarea lor. 
"Penitenciarul Vaslui este într-o situație specială, având cel mai mic raport personal operativ — persoane private 
de libertate din tot sistemul penitenciar din țara noastră. Lucrurile s-au înrăutățit de când unitatea a trecut pe 
noua schema de organizare. Momentan, la un număr de aproximativ 950 de persoane private de libertate, avem 
157 de angajați în sectorul operativ și dorim să tragem un semnal de alarmă cu privire la acest aspect, care este 
cunoscut, de altfel, de mai mult timp", au declarat vineri, pentru AGERPRES, reprezentații Penitenciarului Vaslui. 
Potrivit acestora, unități similare din țară cu același număr de persoane încarcerate funcționează cu un număr 
dublu de salariați în sectorul operativ. 
(Sursa: Agerpres) 
 
● Proiect: Dobânzile la credite pentru populație, plafonate la sub 3% 
Dobânzile la credite pentru populație ar putea fi limitate la cel mult 50% peste dobânda cheie a BNR, în prezent 
de 1,75%, prin modificarea ordonanței privind dobânda legală remuneratorie și penalizatoare pentru obligații 
bănești precum și pentru reglementarea unor măsuri financiar-fiscale în domeniul bancar, a anunțat, joi, 
președintele Comisiei economice, industrii și servicii din Senat, Daniel Zamfir. 
 Astfel, la dobânda-cheie actuală, dobânda ce ar putea fi percepută la credite nu ar putea să depășească 2,62%, pe 
formula dobânda de politică monetară (1,75% în prezent) plus maximum 50% din aceasta. 
„Este un proiect de lege care prevede următorul lucru simplu: intervenim pe ordonanța 13/2011, care ea însăși 
este o ordonanță ce plafonează atât dobânda remuneratorie, cât și pe cea penalizatoare. O plafonează. Stabilește 
niște plafoane pentru împrumuturile între persoane juridice, stabilește, de asemenea și plafonează, 
împrumuturile între persoane fizice și nu stabilește și nu plafonează dobânda remuneratorie și pe cea 
penalizatoare între persoană juridică și persoană fizică. Aceasta rămâne neplafonată. Acest lucru a dus la nebunia 
dobânzilor rostogolite la IFN-uri de s-a ajuns și la dobânzi de 20.000%. Faptul că nu a fost reglementată dobânda 
penalizatoare. Și, atunci, IFN-urile au pus dobânzi cât au dorit”, a spus Daniel Zamfir, la o conferință organizată de 
Grupul Clienților cu Credite în CHF (GCCC). 
Potrivit acestuia, după aprobarea modificării, băncile nu vor mai putea acorda populației credite cu dobânzi mai 
mari de 50% peste dobânda cheie a Băncii Naționale a României, în prezent de 1,75%. 
De asemenea, acesta spune că a reintrodus în Codul Civil retractul litigios care dă posibilitatea celor care au fost 
deposedați de bunuri să le poată răscumpăra de la firma de recuperare plătind dublul sumei cu care bunul 
respectiv a fost cumpărat de firmă de la bancă, scrie Agerpres. 
Ambele modificări ar putea ajunge în Plenul Senatului până la finalul acestui an, în cazul în care calendarul 
permite, prioritatea fiind dezbaterea Legii Bugetului. 
(Sursa: Digi 24) 
 
● Premierul Tudose, la Timișoara pentru a discuta despre fondurile destinate remedierii pagubelor de la furtuna din 
septembrie 
Premierul Mihai Tudose a sosit joi seara, la Timișoara, unde are o întâlnire cu reprezentanți ai administrației 
județene, dar și cu parlamentari locali ai PSD, pe agenda discuțiilor fiind și fondurile acordate de Guvern pentru 
remedierea pagubelor produse de furtuna din septembrie în județul Timiș. 
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Potrivit unor surse din administrația județeană, Mihai Tudose va fi informat, în întâlnirea de la sediul Consiliului 
Județean, despre modul în care au fost cheltuiți banii acordați de Guvern pentru remedierea pagubelor produse 
în municipiul reședință și celelalte localități din județ de furtuna din luna septembrie. Până acum, Cabinetul 
Tudose a alocat, în septembrie, prin hotărâre de guvern 2,2 milioane de lei în acest scop, următoarea rundă de 3 
milioane de lei, aprobată deja printr-o hotărâre adoptată în ședința de guvern de miercuri, urmând să fie alocată 
săptămâna viitoare. 
Premierul nu are pe agenda vizitei întâlniri cu presa. 
Vineri, premierul Tudose va pleca la Belgrad, unde are programate întrevederi cu omologii săi din Bulgaria, Boiko 
Borisov, și Grecia, Alexis Tsipras, precum și cu președintele sârb Aleksandar Vucic și premierul Ana Brnabic. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
● Georgescu (MCSI): Lucrările Ro-Net sunt analizate permanent de Ministerul Comunicațiilor; recepții finalizate în două 
din șapte zone 
Activitatea derulată în cadrul proiectului Ro-Net este analizată și urmărită permanent de Ministerul 
Comunicațiilor, iar în acest context au fost finalizate recepțiile în două dintre cele șapte zone, în paralel fiind deja 
începute plățile pentru lucrările încheiate și recepționate, a declarat, joi, pentru AGERPRES, Dan Georgescu, 
consilier al ministrului Comunicațiilor și Societății Informaționale. 
"După cum se știe, acest proiect major (Ro-net, n.r.) și foarte important pentru creșterea penetrării internetului în 
mediul rural din România, în așa-numitele zone albe, a început în perioada de finanțare 2007—2013 și a fost fazat 
din cauza întârzierii implementării. De la începutul mandatului, domnul ministru Șova și-a propus să găsească 
soluțiile cele mai bune pentru deblocarea acestui proiect. Astfel, după luarea deciziei de asumare în cadrul 
ministerului a activității de recepție, s-a trecut urgent la organizarea echipelor și începerea lucrului. Activitatea 
este analizată și urmărită permanent de conducerea ministerului. În acest fel, prin mobilizarea tuturor 
specialiștilor din minister, au fost finalizate recepțiile în două dintre cele șapte zone și continuă lucrul în celelalte 
zone. În paralel au început, deja, și plățile pentru lucrările finalizate și recepționate", a spus Georgescu. 
Potrivit oficialului MCSI, proiectul Ro-Net ar urma să fie finalizat la jumătatea anului viitor, iar ministerul de resort 
a lansat în consultare publică proiectul de ghid pentru o schemă de ajutor de stat destinată operatorilor de 
comunicații electronice pentru dezvoltarea rețelelor de tip NGN (Next Generation Network, n. r.) și atingerea 
obiectivelor Agendei Digitale a României. 
"Apreciez că proiectul poate fi finalizat la mijlocul anului viitor, astfel încât să deschidem calea noilor proiecte 
aferente perioadei de finanțare 2014 — 2020. Se cunoaște deja că ministerul a lansat în consultare publică 
proiectul de ghid pentru o schemă de ajutor de stat destinată operatorilor de comunicații electronice pentru 
dezvoltarea rețelelor de tip NGN și atingerea obiectivelor Agendei Digitale a României. După încheierea 
consultării publice și includerea unora din observațiilor primite din piață, ghidul va fi definitivat și proiectul va fi 
lansat. În același timp, consider că ministerul trebuie să fie pregătit și cu alte variante de rezervă pentru proiecte, 
în cazul în care nu vor fi depuse suficiente cereri de finanțare. În acest fel, ne vom asigura că banii europeni vor fi 
absorbiți în totalitate în cursul acestei perioade de finanțare", a subliniat consilierul MCSI. 
Ro-Net este un proiect major finanțat prin fonduri structurale europene. La finalul lunii mai, Comisia Europeană a 
decis modificarea acestui proiect și împărțirea sa în două etape. Valoarea totală aprobată pentru prima etapă a 
proiectului este de 18,8 milioane de euro, din care 12,5 milioane reprezintă co-finanțarea prin Fondul european 
de dezvoltare regională. Bugetul proiectului pentru cea de-a doua etapă este de 53 milioane de euro. 
Potrivit MCSI, ''Ro-Net va acoperi 783 dintre cele 2.268 de localități identificate ca 'zone albe', iar acest lucru va 
contribui la reducerea decalajului digital dintre zonele urbane și zonele rurale, aducând Internetul în bandă largă 
mai aproape de 130.000 de gospodării, cu 400.000 de locuitori, 8.500 de întreprinderi și 2.800 de instituții 
publice''. 
Grație proiectului, aproximativ 400.000 de persoane, precum și 8.500 de firme și 2.800 de instituții publice vor 
avea acces la Internet în bandă largă. Cei doi operatori desemnați să implementeze proiectul, în urma licitației 
organizate de Ministerul Comunicațiilor și pentru Societatea Informațională, sunt Telekom Communications și 
Telekom Mobile. 
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(Sursa: Agerpres) 
 
 
● Maior: Sistemul de apărare antirachetă este o confirmare robustă a angajamentului SUA pentru securitatea României și 
euro-atlantică 
Sistemul de apărare antirachetă este o confirmare robustă a angajamentului SUA pentru securitatea României și 
euro-atlantică, a declarat joi, la un eveniment la Washington, ambasadorul României în SUA, George Maior. 
"Aflat la cea de-a XX-a aniversare, parteneriatul strategic dintre România și Statele Unite ale Americii, 
fundamentat pe valorile comune ale libertății și democrației, oferă cadrul dezvoltării securității și prosperității 
noastre comune", a afirmat Maior, evidențiind contribuția României, alături de SUA, pentru combaterea unei 
game largi de amenințări de securitate, regionale și în plan global, se arată într-un comunicat al Ambasadei 
României în SUA. 
"Sistemul de apărare împotriva rachetelor balistice Aegis Ashore reflectă, în mod esențial, concretizarea acestui 
parteneriat, reprezintă o confirmare robustă a angajamentului SUA pentru securitatea României și cea euro-
atlantică, precum și garanția legăturii noastre transatlantice", a spus ambasadorul într-o prelegere pe tema 
apărării împotriva rachetelor balistice, susținută la evenimentul ''Shared Threats and a Common Purpose: U.S. — 
Romania Missile Defense Cooperation'', organizat de Institutul Hudson din Washington. 
Conform comunicatului, Maior a subliniat, totodată, modul în care cooperarea româno-americană contribuie la 
capabilitatea NATO de apărare împotriva rachetelor balistice și asigură robustețea arhitecturii regionale de 
apărare antirachetă. 
"Prin integrarea în sistemul NATO, Aegis Ashore România a adus o contribuție majoră la extinderea ariei de 
acoperire și protecție aliate împotriva potențialelor atacuri cu rachete balistice din afara spațiului euro-atlantic, 
pe fondul intensificării acestei amenințări în plan regional și global", a mai afirmat ambasadorul. 
Maior s-a mai referit și la complexitatea mediului de securitate din arealul Mării Negre și de pe întreg flancul estic 
al NATO, pledând pentru consolidarea posturii aliate de descurajare și apărare. În context, el a punctat eforturile 
întreprinse de România pentru îndeplinirea angajamentelor asumate în cadrul NATO și pentru dezvoltarea 
capabilităților de apărare naționale: alocarea a 2% din PIB pentru apărare începând cu anul 2017, modernizarea 
forțelor armate române și a mijloacelor acestora, contribuția la misiuni și operațiuni externe, încheie comunicatul 
Ambasadei României în SUA. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 
● Lotul trei al Autostrăzii Sebeș - Turda, de 12,5 km, este gata de inaugurare 
Lotul trei al Autostrăzii A10, Sebeș - Turda, este finalizat "la cheie" iar constructorul așteaptă recepția lucrării. 
Vestea proastă este că din cei 12 km doar 8 pot fi utilizați pentru că restul se termină în câmp. Lucrările trebuiau 
să fie gata de un an însă au fost întârziate din cauza unor șantiere arheologice și a exproprierilor. 
Tronsonul 3 al Autostrăzii Sebeș-Turda este complet terminat, până la cele mai mici detalii. De săptămâna 
viitoare, pe autostrada dintre localitățile Decea și Aiud, județul Alba, s-ar putea să se circule. 
Au fost puse la punct şi ultimele finisaje, aşa că traficul poate fi deschis oricând. Mai este nevoie doar de vizita 
comisiei care face recepţia. 
Din păcate, doar 8,5 din cei 12 kilometri dintre Decea și Aiud vor putea fi utilizați, de la nodul Aiud și până la 
intrarea în Autostrada Transilvania. Ceilalţi 4,5 km se termină în câmp. 
Tronsonul 4 al autostrăzii Sebes-Turda este pregătit și el de inaugurare. Şoferii vor putea merge pe autostradă de 
la Gilău la Aiud. 
Pe tronsonul 4 al autostrăzii încă se mai lucrează. Pe o distanță de circa 200 de metri mai trebuie turnat stratul de 
uzură. Este zona în care au existat alunecări de teren. 
În schimb, mai avem de aşteptat pentru tronsoanele 1 și 2 ale Autostrăzii Sebeș-Turda. Cel mai optimist termen 
de finalizare este sfârșitul anului viitor. 
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La începutul anului, Ministerul Transporturilor își propunea să inaugureze 90 de km de autostradă în 2017. În 
realitate, bilanțul e mult mai mic. Doar 15 km din lotul al doilea al autostrăzii Lugoj-Deva pe care se circulă din 
luna martie, la care se pot adăuga cei 12,5 km din lotul 3 al autostrazii Sebeș-Turda. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
● Ministrul Agriculturii, Petre Daea, a donat zeci de plăpumi din lână de oaie unui centru de bătrâni 
Oaia guvernează toate acţiunile ministrului Agriculturii, Petre Daea. A donat aproape plăpumi cu lână de oaie unui 
centru de bătrâni din Capitală. Petre Daea le-a plătit din banii lui şi al câtorva angajaţi din minister. Este o donaţie 
prin care ministrul vrea să promoveze şi mai mult oaia şi aventajele pe care le aduce omului. 
Vizita ministrului Daea i-a emoţionat pe unii dintre bătrâni. Pe alţii i-a îndemnat să spună ce le pofteşte inima. 
La centrul de bătrâni din Sectorul 6 au fost aduse 50 din cele 70 de plăpumi promise. Toate au fost lucrate manual 
la Deva, sunt foarte călduroase şi au fost plătite din banii ministrului. În total, 10.500 de lei. 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea: Din banii mei de om, din banii mei de om şi din banii noştri a încă doi-trei colegi 
care au ţinut să facem acest lucru. Eu am acasă, sigur, plapumă de lână am. Am de la mama mamei mele. O pun 
când am nevoie şi o folosesc şi o voi folosi-o. 
Petre Daea nu are doar surprize. L-a provocat pe primarul Sectorului 6 să promoveze şi el oaia. 
În luna noiembrie, ministrul Agriculturii spunea că în ţară au fost înfiinţate până acum patru centre de colectare a 
lânii şi urmează şi altele. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
● Guvernul l-a numit prefect pe finul lui Tudose 
Guvernul a adoptat, miercuri, o hotărâre care vizează exercitarea, cu caracter temporar, prin detaşare în condiţiile 
legii, a funcţiei publice de prefect al judeţului Brăila de către Paladi George-Adrian.  
 
Noul prefect a spus, potrivit Mediafax, că este finul de cununie al premierului Mihai Tudose. 
Cununia a avut loc în urmă cu 14 ani, dar legătura dintre cei doi nu a influenţat decizia premierului, a mai declarat 
Paladi. 
Prefectul este reprezentantul Guvernului pe plan local şi conduce serviciile publice deconcentrate ale ministerelor 
şi ale celorlalte organe ale administraţiei publice centrale din unităţile administrativ-teritoriale. 
(Sursa: evz.ro) 
 
● Discursul delegatului CNDR în cadrul celui de-al patrulea Parlament European pentru persoanele cu dizabilități 
Al patrulea Parlament European pentru persoanele cu dizabilități (EPPD) s-a defășurat ieri, 6 decembrie la 
Bruxelles.  
 
Evenimentul a fost organizat de Forumul European al Dizabilității și Parlamentul European. 
Discuțiile s-au axat pe dreptul de vot și de participare la viața politică și publică, pe Strategia europeană pentru 
persoanele cu handicap 2020-2030 și pe punerea în aplicare de către Uniunea Europeană (UE) a Convenției 
Națiunilor Unite privind drepturile persoanelor cu handicap (CRPD ONU). 
România a fost reprezentată la Al patrulea Parlament European pentru persoanele cu dizabilități (EPPD) de o 
delegație a Consiliului Național al Dizabilității din România, sponsorizată de europarlamentarul Norica Nicolai. 
Tudorel Tupiluși, președintele Asociației Nevăzătorilor din România a fost desemnat vorbitor al delegației 
române.  
 
 
 
 
'Doamnelor și domnilor europarlamentari, onorată asistență,  
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Mă numesc Tudorel Tupiluși, sunt președintele Asociației Nevăzătorilor din România și mă bucur să reprezint aici, 
în capitala Europei, Consiliul Național al Dizabilității din România. În numele comunității persoanelor cu dizabilități 
din țara mea, aș vrea să salut organizarea acestui eveniment excepțional și să adresez cele mai calde mulțumiri 
doamnei europarlamentar Norica Nicolai, fără sprijinul căreia participarea delegației noastre nu ar fi fost posibilă.  
Europa unită este un vis purtat de-a lungul secolelor care devine iată realitate în zilele noastre. Europa unită este o 
mare putere, iar locuitorii ei sunt cetățeni cu drepturi egale. Indiferent în ce țară trăiesc, indiferent dacă au sau nu 
o dizabilitate. Cu toții tindem către un standard de civilizație care să ne ajute să ne putem împlini aspirațiile, să ne 
valorificăm potențialul personal. Iar această afirmație nu exclude, nu trebuie să excludă activitățile civice în 
general, participarea la viața politică în special. 
În acest sens, România insistă asupra necesității ca Parlamentul European să adopte o directivă prin care 
persoanele cu dizabilități să beneficieze de aceleași drepturi electorale ca și minoritățile naționale și, în consecință, 
să aibă un reprezentant în forul legislativ. Un reprezentant care să aibă astfel posibilitatea de a le apăra eficient 
drepturile și de a le promova în deplină cunoștință de cauză interesele. Ponderea numerică și statutul social al 
persoanelor cu dizabilități sunt argumente ce nu pot fi ignorate. Mai mult, astfel se asigură cu adevărat implicarea 
persoanelor cu dizabilități în procesul decizional, în tratarea adecvată a principalelor lor probleme specifice: 
educația, formarea profesională, integrarea socială, accesibilizarea mediului informațional și fizic. Poate că, în pas 
cu evoluția tehnologică, a venit momentul ca societatea să conștientizeze imperativul unei schimbări de 
paradigmă în abordarea persoanelor cu dizabilități, care să transforme nevoile speciale în provocări speciale.  
 
 
Credem într-o Europă unită, în valorile și în viitorul ei. Credem în puterea persoanelor cu dizabilități de a se face 
utile lumii în care trăiesc, de a contribui în mod efectiv la rezolvarea dificultăților cu care se confruntă. Tocmai de 
aceea, propunerea noastră ilustrează dictonul sub semnul căruia a fost creat Forumul European al Dizabilității: 
'Nimic despre noi fără noi'. Vă mulțumesc!', a spus Tudorel Tupiluși în cadrul intervenției sale.  
(Sursa: Agerpres) 
 
● Comisia Europeană îndeamnă insistent România să transpună corect legislația privind instituirea spațiului feroviar unic 
european 
Comisia Europeană a decis, joi, să trimită României o scrisoare de punere în întârziere din cauza deficiențelor în 
aplicarea normelor UE de instituire a spațiului feroviar unic european (2012/34/UE), informează un comunicat de 
presă al Executivului comunitar. 
Scrisoarea de punere în întârziere se referă la noile servicii internaționale de transport feroviar de călători, la 
acordarea de licențe întreprinderilor feroviare, la furnizarea de informații privind condițiile de acces și la tarifarea 
serviciilor din terminale, gări și ateliere. 
Potrivit Comisiei, legislația națională nu prevede obligația de a consulta sectorul feroviar privind noile acorduri 
contractuale și alinierea acordurilor existente la noile norme. Legislația națională ar trebui să prevadă, de 
asemenea, o procedură transparentă pentru selectarea personalului decizional din cadrul organismului de 
reglementare în domeniul feroviar. România are la dispoziție două luni pentru a se conforma legislației UE; în caz 
contrar, Comisia poate trimite un aviz motivat pe această temă. 
Directiva 2012/34/UE privind spațiul feroviar unic european urmărește să consolideze rolul organismelor de 
reglementare naționale în domeniul feroviar, în special în ceea ce privește competența acestora în cazul 
instalațiilor feroviare, cum ar fi terminalele și stațiile. Ea impune statelor membre să își bazeze relațiile cu 
administratorii de infrastructură pe contracte multianuale care stabilesc obligații reciproce în ceea ce privește 
structura de plată și calitatea serviciilor de infrastructură care trebuie furnizate întreprinderilor feroviare. De 
asemenea, această directivă cuprinde cerințe privind transparența financiară, astfel încât întreprinderile feroviare 
și administratorii de infrastructură să păstreze și să publice conturi separate și să controleze fluxurile financiare. 
Statele membre au avut obligația de a asigura intrarea în vigoare a măsurilor necesare pentru a se conforma 
directivei până la 16 iunie 2015. Întrucât Grecia, Luxemburg și România nu au făcut acest lucru, Comisia a adresat 
acestor state membre o scrisoare de punere în întârziere în iulie 2015, urmată de un aviz motivat în februarie 
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2016. Dat fiind că măsurile naționale de transpunere nu au fost încă adoptate, Comisia a decis să trimită aceste 
state membre în fata Curții de Justiție a Uniunii Europene. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
● Paul Anghel (ANPC): Cred că a existat și există un dublu standard și în cazul produselor financiar-bancare 
Pe piața financiară din România a fost și este practicat un dublu standard al produselor financiar-bancare, similar 
celui despre care se vorbește că ar exista la produsele alimentare, susține Paul Anghel, director general în cadrul 
Autorității Naționale pentru Protecția Consumatorului. 
"În 2010, când a fost implementată Directiva 48, băncile cunoșteau exact care era situația pe piața europeană. 
Acum se vorbește de acest dublu standard alimentar. Eu cred că a existat și există un dublu standard și al 
produselor financiar-bancare. Am călătorit cu toții în străinătate, fratele meu locuiește în străinătate și știu că la 
vremea respectivă îi rupeau ușa cu oferte de unu și ceva — doi la sută dobânzi. La noi s-a introdus acel risc de 
țară, dar cred că riscul de țară era mai mult un risc sistemic, risc bancar s-a dovedit ulterior. Cred că dânșii ar 
trebui să plătească niște taxe suplimentare pentru că, sub o formă sau alta, din ce am observat eu, lăsând la o 
parte înjurăturile și toate celelalte la adresa sistemului bancar, consumatorul român vrea să își plătească creditul", 
a spus Anghel, la o conferință organizată de Grupul Clienților cu Credite în CHF (GCCC). 
Acesta susține că o soluție ar fi întărirea Autorității Naționale pentru Protecția Consumatorului, în prezent nivelul 
de salarizare fiind unul foarte scăzut. 
"Un ANPC puternic ar schimba anumite lucruri. După părerea mea, nu se vrea. Din foarte multe considerente. 
Dacă s-ar fi vrut, de-a lungul anilor, de când sunt eu în sistemul acesta, s-ar fi adus oameni în sistem, și buni, și nu 
ar fi plecat oameni din sistem — și iarăși buni. Ar fi crescut nivelul salarial și nu ar fi scăzut. Vă anunț că 
Autoritatea Națională are printre cele mai mici salarii. Femeile de serviciu de la RAPPS care fac curat în instituție, 
în comisariatele pentru protecția consumatorilor, au salarii mai mari decât comisarii noștri", a atras atenția Paul 
Anghel. 
Potrivit acestuia, un jurist care să se ridice la nivelul acelora din marile firme de avocatură cu care băncile se 
prezintă în litigii trebuie remunerat corespunzător. O altă soluție ar fi externalizarea serviciului către casele de 
avocatură. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 
● Dumitru: Golul în bugetul UE creat de Brexit ar putea fi compensat în cadrul PAC printr-o cofinanțare a statelor membre 
pe Pilonul I 
Golul creat în bugetul comunitar de Brexit ar putea fi compensat în cadrul Politicii Agricole Comune printr-o 
cofinanțare a statelor membre pe componenta de plăți directe (Pilonul I), însă aceasta este doar o propunere în 
discuție și va fi decisă politic în procesul de codecizie, a declarat, joi, Mihail Dumitru, director general-adjunct în 
cadrul Direcției Generale Agricultură și Dezvoltare Rurală (DG AGRI) din cadrul Comisiei Europene. 
"Plecarea Marii Britanii va lăsa un gol în bugetul comunitar, fiind un contributor net la bugetul UE. Există priorități 
noi pe care va trebui să le acoperim la ni vel comunitar. Propunerile avansate până în prezent de responsabilii 
politici la nivelul Bruxelles-ului, și mă refer la comisarul de buget Oettinger, care și-a exprimat speranța că acest 
deficit va fi acoperit printr-o contribuție suplimentară a statelor membre și printr-o reducere a cheltuielilor 
diferitelor politici, pare o soluție de compromis, care ar putea merge. În această discuție a apărut totuși și ideea că 
PAC — fiind singura politica comunitară în care pe Pilonul I există finanțare exclusivă din bugetul UE — ar putea fi 
considerată pe o logică de cofinanțare în bugetul UE. Pe Pilonul I există o subvenție, o plată din bugetul comunitar 
și atât. Nu există o contribuție națională, iar dacă va exista un deficit foarte mare, și dorim să sprijinim și să 
menținem nivelul de intervenție, o posibilitate de cofinanțare de către statele membre a fost propusă în aceste 
discuții", a spus Dumitru, prezent la o dezbatere pe comunicarea Comisiei Europene "Viitorul alimentației și 
agriculturii". 
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Acesta susține că o astfel de propunere ar putea să afecteze statele membre, pentru că resursele bugetare ale 
acestora sunt diferite. 
"Prima întrebare care apare legată de o asemenea propunere este dacă Statele Membre vor avea posibilitatea să 
cofinanțeze, dacă mai avem o PAC și dacă nu afectează piața unică, pentru că resursele bugetare ale statelor 
membre sunt diferite. PAC are și o componentă foarte importantă de solidaritate, ca statele mai bogate să le 
sprijine pe cele mai sărace să atingă același nivel de dezvoltare. Este un element important care va apărea în 
discuție și va fi decis până la urmă politic în procesul de codecizie. Este o propunere care nu este nici eliminată și 
nici făcută oficial. Este pusă pe masă și trebuie discutată cu argumente pro și contra", a explicat Dumitru. 
Politica din Pilonul II pe dezvoltare rurală este cofinanțată la ora actuală, bugetul UE acoperind doar o parte din 
bugetul național sau regional și o altă parte din cheltuială publică, ulterior intervin contribuții private pe proiecte 
generatoare de profit. 
Mihail Dumitru a prezentat joi comunicarea Comisiei Europene "Viitorul alimentației și agriculturii", adoptată de 
CE în data de 29 noiembrie, document strategic privind viitorul Politicii Agricole Comune (PAC) în perioada post-
2020. 
În vederea pregătirii comunicării a fost organizat un larg proces de consultare a tuturor actorilor interesați, atât 
de PAC, cât și de viitorul acesteia, ce a generat un interes substanțial la nivelul statelor membre. În acest sens, 
Comisia a primit 322.912 de contribuții online, fiind ulterior depuse 1.417 documente de poziție. 
(Sursa: Agerpres) 
 
● Comisia Europeană dă în judecată România pe tema gestiunii colective a drepturilor de autor 
Astfel Comisia Europeană arată că statele mai sus menţionate "nu au notificat, până la 10 aprilie 2016, astfel cum 
se prevede (Directiva privind gestiunea colectivă a drepturilor de autor, Directiva 2014/26/UE), transpunerea 
integrală în legislaţia naţională a normelor UE privind gestiunea colectivă a drepturilor de autor şi a drepturilor 
conexe şi acordarea de licenţe multiteritoriale pentru drepturile asupra operelor muzicale pentru utilizare online 
pe piaţa internă." 
Comisia solicită Curţii să impună sancţiuni financiare acestor 4 state membre (România - 42.377,60 euro pe zi, 
Bulgaria - 19.121,60 euro pe zi, Luxemburg - 12.920,00 euro pe zi, şi Spania - 123.928,64 euro pe zi). În mai 2016 
au fost declanşate proceduri de constatare a neîndeplinirii obligaţiilor de către aceste ţări. Până în prezent, aceste 
state membre nu au notificat Comisia privind adoptarea măsurilor necesare pentru transpunerea directivei în 
dreptul naţional, se mai afirmă în comunicatul instituţiei europene. 
Într-un caz separat de neîndeplinire a obligaţiilor de către România, în mai 2016, Comisia a decis, de asemenea, să 
trimită o scrisoare de punere în întârziere cu privire la implementarea sistemului de gestiune colectivă obligatorie 
a operelor muzicale. Comisia consideră că dreptul român nu respectă dispoziţiile directivei în ceea ce priveşte 
armonizarea anumitor aspecte referitoare la drepturile de autor şi la drepturile conexe în cadrul societăţii 
informaţionale şi al Directivei privind gestiunea colectivă a drepturilor de autor (Collective Rights Management – 
CRM). 
Directiva privind CRM vizează îmbunătăţirea modului în care sunt gestionate toate organizaţiile de gestiune 
colectivă, prin stabilirea unor standarde comune de guvernanţă, transparenţă şi gestiune financiară. Aceasta 
stabileşte, de asemenea, standarde comune pentru acordarea de licenţe multiteritoriale pentru drepturile asupra 
operelor muzicale în cazul unor utilizări online pe piaţa internă. Directiva reprezintă o componentă esenţială a 
legislaţiei privind drepturile de autor în Europa. Toate organizaţiile de gestiune colectivă trebuie să îşi 
îmbunătăţească standardele în materie de guvernanţă şi transparenţă. 
(Sursa: Realitatea) 
 
● ESTE OFICIAL! Iohannis a PROMULGAT legea. Ce se va întâmpla pe 18 decembrie 
Ziua Minorităţilor Naționale din România se va sărbători pe data de 18 decembrie. Președintele Klauss Iohannis 
a promulgat legea, care fusese adoptată de Camera Deputaților la sfârșitul lunii noiembrie.  
 
Proiectul de lege prevede ca ziua de 18 decembrie să fie recunoscută drept sărbătoare națională, dar nu și zi 
liberă. 
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Proiectul legislativ prevede ca autorițile pot să ofere sprijin logistic sau financiar în organizarea de evenimente, iar 
posturile de televiziune și radio pot include în grila de programe aspecte de la manifestările ocazionate de 
sărbătorirea ”Zilei Minorităţilor Naţionale din România”. 
(Sursa:evz.ro) 
 
● Procedură de selecţie a Comisiei Europene pentru un Grup de Experţi la nivel înalt pe tema ştirilor false 
Comisia Europeană a lansat procedura de selecţie pentru membrii unui Grup de Experţi la nivel înalt care urmează 
să fie format pe tema ştirilor false, a anunţat Ministerul Afacerilor Externe. Termenul limită pentru înscriere este 
luni, 11 decembrie. Din acest Grup de Experţi vor face parte reprezentanţi ai mediului academic, ai organizaţiilor 
societăţii civile, ai mass-media şi ai platformelor online. 
Grupul va avea misiunea de a consulta Comisia în probleme care apar în contextul distribuirii ştirilor false în media 
tradiţionale şi pe reţelele de socializare. Experţii vor oferi consultanţă în legătură cu metode de gestionare a 
consecinţelor sociale şi politice. Între criteriile generale de selecţie se numără competenţă şi experienţă dovedite 
în domenii relevante, absenţa unor circumstanţe care ar putea genera un conflict de interese, precum şi o bună 
cunoaştere a limbii engleze, care să permită membrilor participarea activă la discuţii. 
Persoanele şi organizaţiile interesate să facă parte din grupul de experţi pot găsi amănunte despre criterii de 
eligibilitate, activitatea grupului şi formalităţile de înscriere pe site-ul ec.europa.eu, conform news.ro. 
(Sursa: news.ro) 
 
● E oficial! Coreea de Nord vrea negocieri directe cu Statele Unite 
Serghei Lavrov şi Rex Tillerson s-au întâlnit joi, la Viena, cu ocazia reuniunii Consiliului Ministerial al Organizaţiei 
pentru Securitate şi Securitate în Europa (OSCE). 
 
Serghei Lavrov i-a transmis şefului diplomaţiei americane că Administraţia Kim Jong-Un vrea negocieri directe cu 
Statele Unite pentru stabilirea unor "garanţii de securitate", informează Mediafax. 
 
"Şefii diplomaţiilor din Rusia şi Statele Unite au fost de acord că Phenianul trebuie să respecte cu stricteţe 
rezoluţiile Consiliului de Securitate ONU", a transmis Ministerul rus de Externe. 
 
"În altă ordine de idei, cele două părţi au discutat modalităţi de oprire a războiului civil din Siria prin implicarea 
tuturor forţelor politice într-un proces de negociere (...) în paralel cu eforturile de înfrângere a organizaţiilor 
teroriste", adaugă Ministerul rus de Externe. 
(Sursa: Mediafax) 
 
● ALERTĂ! Au fost LANSATE mai multe RACHETE către Israel. Sirenele au început să sune! Informații de ULTIMĂ 
ORĂ! 
Militarii israelieni spun că două rachete au fost lansate din Fâșia Gaza catre Israel, însă acestea nu au atins 
teritoriul israelian, după ce sirenele au început să sune, relatează Reuters.  
 
Sirenele au inceput sa sune, joi, in Israel, anuntand ca este tinta unor rachete lansate din mai multe locatii din 
apropierea Fasiei Gaza, in schimb nu exista deocamdata informatii ca Israelul ar fi fost lovit, relateaza Reuters, 
potrivit bzi.ro. 
Sirena a inceput sa sune intr-o zi de mari tensiuni, dupa ce mii de palestinieni au protestat violent in mai multe 
orase din Cisiordania si Fasia Gaza fata de hotararea presedintelui SUA, Donald Trump, de a recunoaste 
Ierusalimul drept capitala a Israelului. 
(Sursa: evz.ro) 
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